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Referat fra generalforsamling i 
Somatic Experiencing® SE Foreningen i Danmark 

Lørdag 16.3.2019 
Prismen Holmbladsgade 71 2300 København S 

Til stede: 

Magnus Larusson 2013 
Fleming Kæreby 2006 
Ayuna Petersen 2014 
Lobber Koch 2014 
Jette Koch 2003 
Ulrik Jørgensen 2003 
Lene Bjergland 2010 
Frank Olsen 2003 
Lone Segerlin 2010 
Jane Bækgaard 2003 
Minna Holm 2016 
Kripa Lene Henriksen 2003 
Gunvor Lund 2012 
Marianne Damsholt 2010 
Karen Normann Olsen 2013 
Susanne Ebling 2010 
Sezandra Vigh 2014 
Katarina Green 2013 
David Beermann 2013 
Judith Beermann Zeligson 2010 
Dorthe Iversen 2016 
Lene Aarsberg 2016 

Beatrice Brockdorff 2008 
Ursula Fürstenwald 2003 
Lis Høhne Ratcliffe 2003 

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent og referent  
Katarina vælges som dirigent og Karen som referent 
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2. Godkendelse af dagsorden 

Dirigenten konstaterer at Generalforsamlingen er lovligt indkaldt efter 
foreningens vedtægter. Dagsordenen godkendes 

3. Godkendelse af referat fra GF 17.3.2018 

Forsamlingen godkender referatet fra generalforsamling i 2018 

4. Beretning om foreningens virksomhed i det forløbne år /
Formandens beretning 

Sanne fremlægger formandens beretning. 
Sanne anerkender og giver gaver til Sezandra, Gunvor og Karen for deres tid 
i bestyrelsen. 

5. Udvalgsberetninger 

Kursusudvalget -   
Judith fremlægger udvalgets beretning.  

Udvalget har planer om at lave en skabelon for, hvad medlemmer skal gøre, 
hvis de gerne vil afholde et fyraftensmøde. Traumeheling tilbyder, at SE 
foreningen kan leje deres nye lokaler til div. møder. Sezandra tilbyder sit sted 
i Århus. Sezandra minder om, at man kan slå fyraftensmøder op i foreningens 
lukkede gruppe på Facebook : SEP s i Danmark. Der er stemning for et sted 
på hjemmesiden med en liste over udlejning af lokaler.  

Forskningsudvalget -  
Frank fremlægger forskningsudvalgets beretning.  

Der er stadig ledige pladser til at deltage i forskningsudvalgets projekt, som 
skydes igang 2. maj 17.30. Henvend dig til en af forskningsudvalgets 
medlemmer, hvis du er interesseret. 

PR udvalget -  
Ayuna Petersen fremlægger udvalgets beretning. - se også denne! 

Bestyrelsen har haft flere drøftelser med PR udvalget om en strategi for PR.  
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PR udvalget peger på, at det er nødvendigt at få hjælp fra en konsulent 
udefra til at lave en PR strategi for foreningen og at der skal sættes penge af i 
budgettet til PR.  
Det har gjort præmisserne for samarbejdet mellem udvalget og bestyrelsen 
uklare, at udvalgs medlemmerne også sidder i bestyrelsen.  
Under Ayunas fremlæggelse af udvalgets beretning i dag bliver det tydeligt, at 
spørgsmålet om en PR strategi i SE foreningen ikke er færdigbehandlet i 
bestyrelsen. Der har været uenighed iblandt bestyrelsesmedlemmerne om, 
hvad en PR strategi skal indeholde, om der er brug for hjælp udefra til at 
udarbejde den, samt om hvad det må koste. 
Ayuna vil ikke længere sidde i PR udvalget, hvis det ikke bliver muligt, at få 
hjælp af en konsulent udefra til at lave den overordnede strategi. Hun 
fremhæver også, at det er for stor en opgave at sidde i PR udvalget alene. 
Der er en livlig debat i salen omkring, hvilken PR strategi SE-foreningen har 
brug for og det økonomiske grundlag.  
Dirigenten foreslår efter noget tid, at fortsætte diskussionen om PR under 
punktet EVT, da der er mange, der gerne vil drøfte punktet mere grundigt. 
Punktet om PR udvalgets beretning bliver herefter afrundet for at sikre, at alle 
andre punkter på dagsorden bliver nået indenfor tidsrammen. 

EASE udvalget -  
Kripa fremlægger udvalgets beretning. 

Kripa vil gerne deltage til næste GA i EASE som foregår i Treroser den 12 -15 
juni 2019. Forslag modtages indtil 4 uger før næste GA. 

6. Behandling af indkomne forslag 

• Nedsætte et Task Force udvalg v. bestyrelsen 

Sanne fremlægger forslaget. 

Task Force udvalgets arbejde skal være at afklare og afdække eksisterende 
netværk og øvrige interessenter i feltet. Herudover skal der laves en liste over 
medlemmer, der er interesseret i at være i et netværk.  

Det bliver tydeligere under debatten, at Task Force udvalget i første omgang 
skal opliste og undersøge hvordan allerede eksisterende kriseberedskaber 
fungerer og hvordan SE terapeuter i givet fald ville kunne indgå i disse. Og at 
udvalget står for at lave en liste over interesserede SE terapeuter, der gerne 
stiller sig til rådighed for at blive brugt i krisesituationer. Flere fremhæver, at 
der skal tilbydes kvalificeret træning til dem, der sendes ud. 
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Der er flere gode ideer: Ayuna foreslår at Task Force udvalget og PR udvalget 
ville kunne samarbejde om skriftligt materiale til at gøre opmærksom på 
mulighederne i SE. Judith nævner Gina Ross s EmotionAid system. 

Det vedtages enstemmigt af foreningen skal oprette et Task Force udvalg.  

• Nedsætte et assistentudvalg  v. bestyrelsen 

Sanne fremlægger forslaget 

Det er et bestyrelsesforslag, som er opstået i assistentgruppen. 
Et assistentudvalg skal varetage assistenternes interesser, som medlemmer 
af foreningen. Foreningen og Traumeheling har forskellige opgaver og 
interesser i forhold til assistenterne. Et udvalg kunne være et forum, der tog 
sig af disse gråzoner og fungere som en slags fagforening, hvor 
assistenterne kunne drøfte deres egne interesser. 
Det er ikke helt tydeligt og der er ikke helt enighed om, om assistenterne skal 
have et udvalg eller det skal være et selvstændigt forum under foreningen. 
Det tydeliggøres, efter drøftelse i forsamlingen, at det selvfølgelig er 
repræsentanter fra assistentgruppen, der skal sidde i et udvalget. De skal 
referere til bestyrelsen, som i forvejen varetager deres interesser som 
medlemmer og i kraft af foreningens samarbejdsaftale med Traumeheling 
ApS 
I EASE opfordres assistenterne til at organisere sig i deres respektive lande 
for derigennem at blive repræsenteret i EASE. Ud fra et Organizer synspunkt, 
tales der for, at assistenterne får et udvalg under foreningen, som kan 
repræsentere dem både overfor Traumeheling ( Organizer) og Foreningen. 

Ved afstemning er der overvejende flertal for at nedsætte et assistentudvalg. 

• At reducere medlemsafgiften til 500.-kr årligt, da foreningen 
har et stabilt, stort kapitalindestående v. Judith Beermann 
Zeligson   

Judith begrunder sit forslag med, at hun har set et stabilt overskud i de år, 
hun har været revisor.  
Bestyrelsen peger på, at foreningen allerede har brugt af formuen, og at der 
er planer om flere opgaver, som vil koste penge i fremtiden. Der er herudover 
mange gode ideer fra forsamlingen til, hvad pengene kan bruges til.  
Judith frafalder ønske om afstemning om forslaget, da der er overvejende 
stemning for, at bibeholde kontingentet på 800 kr årligt fremover. 
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• Frivillighed i formidling af SE v. Lisbeth Roberts Ingvartsen  

Punktet udgår fordi Lisbeth er blevet forhindret i at deltage og der ikke er 
andre til at uddybe forslaget. Sanne klargør sammen med Lisbeth, hvad det 
konkret går ud på og sender en mail ud til alle medlemmer. 

7. Fastlæggelse af arbejdsopgaver for bestyrelsen 2019 

Sanne fremlægger bestyrelsens oplæg til arbejdsopgaver i det kommende år: 

1. Udarbejde strategi for PR 

2. Sikre kvaliteten i uddannelsen 

3. Støtte TaskForce udvalget 

Ulrik bemærker på forsamlingens vegne, at vi mangler en fælles drøftelse af 
PR under EVT , så der kan lægges en retning for arbejdsopgaven i punkt 7.1. 
De 3 overordnede opgaver for bestyrelsen bliver herefter godkendt af 
forsamlingen.  

8. Godkendelse af regnskab 2018 og budget 2019 

Regnskabet for 2018 
Gunvor er glad for at regnskab og budget nu ligger i ForeningLet s regi, det 
gør det langt lettere end tidligere at være kasserer.  
Kassereren forklarer enkelte poster i regnskabet, som også revisorerne har 
stillet spørgsmål til: 

PR - der var ikke afsat penge specifikt til PR i 2018, men der er afsat 20.000 
kr til PR i budgettet for 2019 ( se også nedenfor). 
IT - det vil sammenlagt blive billigere med serviceaftaler for hjemmeside/ 
ForeningLet fremover 
Web - vi har en billigere aftale nu 
EASE - er altid forsinket med opkrævning af kontingent, hvorfor beløbet ikke 
stemmer 
Kørsel - Nogen af bestyrelsesmedlemmernes ansøgning om refusion af 
udgifter for kørsel er indkommet for sent, og kommer derfor på næste års 
regnskab.  
Bestyrelsen har i øvrigt besluttet, at anvende den lave takst på 1,94 kr/km fra 
juni 2018, hvilket også vil gælde for udvalgsmedlemmers deltagelse i møder. 



�

Flemming foreslår, at det på årsregnskabet fremgår, hvor meget indestående 
der er pr. 31.12. F. eks. : indestående 31.12.17 og 31.12.18. Han tænker at 
det er mere gennemskueligt, hvis der står egenkapital ved årets start.  

Ros fra revisorerne.  
Regnskabet er godkendt. 

Budget for 2019 
Kassereren gennemgår flg poster: 

Kontingent - Man betaler fremover kun kontingent for det antal måneder, 
man er medlem. Indmeldelse og udmeldelse er ikke længere for et år ad 
gangen. 
Brochurer - der bliver genoptrykt et mindre antal brochurer, da det er 
foreningens gamle webadresse, der står på de gamle. Gunvor står stadig for 
distribuering af brochurer til medlemmerne 
PR - bestyrelsen har afsat 20.000 til PR. 

Gunvor ringer årligt til 40-50 medlemmer, for at minde dem om at betale 
kontingent. Det har hun brugt meget tid på, så derfor har bestyrelsen 
besluttet, at man automatisk udmeldes af foreningen, hvis man ikke betaler 
den første rykker for indbetaling af kontingent. Der mindes om, at man som 
hidtil kan sætte betalingen til PBS.  
Det kommer til at fremgå tydeligt af rykkeren, at den samtidig er en 
udmeldelse, hvis den ikke betales. 
Forsamlingen gjorde opmærksomhed på, at ikke alle modtager mails fra 
foreningen. Årsagen til dette vil blive undersøgt.  

9. Valg af bestyrelse: Følgende er på valg Gunvor Lund - genopstiller 
ikke. Karen Normann Olsen - genopstiller ikke. Sezandra Vigh 
udtræder af bestyrelsen. 

Dorthe Iversen opstiller til bestyrelsen som kasserer - og vælges af 
forsamlingen. 
Lobber Koch opstiller til bestyrelsen - og vælges af forsamlingen.  

Bestyrelsen bemyndiges af generalforsamlingen til at tage nye 
bestyrelsesmedlemmer ind, hvis der er nogen, der melder sig inden næste 
GF.  
Bestyrelsen konstituerer sig på første bestyrelsesmøde den: 26. marts 2019 

10. Valg af suppleanter. Ayuna Pedersen er suppleant til bestyrelsen, 
og ønsker ikke at fortsætte. 
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Der er ikke nogen til stede i forsamlingen, der ønsker at være suppleant 

11. Valg af medlemmer til udvalg.  

Kursusudvalget - alle medlemmer fortsætter 
Forskningsudvalget - alle medlemmer fortsætter og Magnus hopper ind 
PR udvalget - Ayuna fortsætter, forudsat at der kommer flere ind i udvalget. 
Sezandra er interesseret, hvis der er opbakning i forsamlingen til udvalgets 
forslag om brug af ekstern konsulent til udarbejdelse af PR Strategi. Et 3 
medlem er meget velkommen! 
EASE udvalget - Kripa fortsætter, et medlem mere er meget velkommen! 
Ulrik opfordrer til at en fra PR udvalget melder sig, som kunne koordinere PR 
opgaver med EASE 
Task Force udvalg - Magnus, Lobber, Ulrik og Ursula viste interesse for at 
sidde i udvalget, da forsamlingen besluttede at oprette udvalget under punkt 
6. Lobber Koch blev valgt som bestyrelsesmedlem og kan derfor ikke også 
sidde i Task Force udvalget. Flere medlemmer er meget velkomne. 
Assistentudvalg - Christian, Maiken og Lisbeth har meldt sig til udvalget på 
forhånd. Kripa overvejer det. Andre assistenter, der gerne vil sidde i udvalget, 
kan henvende sig til bestyrelsen. 

12. Valg af revisorer - Judith og Christian er revisorer et år endnu 

13. Eventuelt - opfølgning på drøftelse af PR udvalgets beretning 

Da vi kom til dette punkt var der ca 10 min tilbage af generalforsamlingen og 
flere af deltagerne havde overvejet deres holdning til PR i SE Foreningen i 
pausen, så der opstod ret hurtigt bred enighed om flg:  

PR udvalget har som kommisorium at udarbejde en strategiplan for PR i SE 
Foreningen. Udvalget skal anlægge et budget og ansøge bestyrelsen om 
dækning af udgifter. Strategiplanen forelægges bestyrelsen, som kommer 
med kommentarer til den. Disse kommentarer indarbejder PR udvalget i 
planen.  
Forsamlingen peger på, at PR udvalget skal indhente tilbud fra en ekstern 
konsulent til hjælp til at lave den overordnede PR strategi. En strategi skal 
være retningsgivende for, hvordan vi kommer ud over rampen med SE. Det 
vil sige, den skal afspejle foreningens visioner og værdier, og pege på, 
hvordan disse  udmøntes i praksis ift det omgivende samfund. Enkeltstående 
ideer og tiltag skal indarbejdes i den overordnede strategi, inden de kan føres 
ud i livet. 
Bestyrelsen anerkender forsamlingens holdning til en PR strategi, og at det er 
i orden at bruge en del af det budgetterede beløb til PR på at få hjælp fra en 
ekstern konsulent. 
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Efter at der således er klarhed over PR udvalgets kommisorium og beføjelser, 
indtræder Sezandra Vig i PR udvalget sammen med Ayuna Pedersen. 

Bestyrelsen bemyndiges af generalforsamlingen til at gå i gang med at støtte 
PR udvalget og bevillige økonomi til at udvikle en endelig plan. Når en  PR 
strategi foreligger, er den så vigtig for hele foreningens arbejde, at den også 
skal vedtages på generalforsamlingen i 2020. 


